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Kritika MV ČR kvůli vyjádření o dětech z dětských domovů

Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Zpráva ministerstva vnitra, že budoucnost víc než poloviny svěřenců dětských domovů, je spojená s kriminalitou,
vyvolává vlnu nesouhlasu a kritiky. Dětské domovy se ohrazují, že to není jejich chyba a Úřad pro ochranu osobních
údajů je proti tomu, aby kdokoliv měl v záznamech poznámku, že vyrůstal v dětském domově.
Tereza KRUČINSKÁ, redaktorka
--------------------
Spíš výjimkou je podle nejnovější analýzy ministerstva vnitra dvacetiletý Tomáš Virgl. Přestože prošel polepšovnou, má
práci a čistý trestní rejstřík. Do ústavu odešel v patnácti letech na vlastní žádost kvůli problémům v rodině.
Tomáš VIRGL, bývalý klient výchovného ústavu
--------------------
Líbil se mi tam třeba ten režim, že tam vlastně mě to trošku srovnalo, já jsem taky nebyl svatej, že jo, já jsem spíš jako
chodil za školu, než abych, já nevím, byl nějakej zločinec.
Tereza KRUČINSKÁ, redaktorka
--------------------
Podle analýzy ale nadpoloviční většina bývalých klientů ústavů končí v rukou policie. A co je tam nejčastěji zavede?
Jitka GJURIČOVÁ, ministerstvo vnitra
--------------------
Pouliční kriminalita, krádeže prosté, krádeže vloupáním, to je nejčastější, ale mezi těmi dětmi jsou často i loupežníci.
Tereza KRUČINSKÁ, redaktorka
--------------------
Vedoucí ústavů se brání tomu, aby se výsledky analýzy vykládaly jako jejich selhání. Zdůrazňují, že při vstupu do úřadu
už má řada z dětí trestnou činnost za sebou.
Patrik MATOUŠŮ, ředitel, Výchovný ústav Klíčov
--------------------
Ta zpráva vlastně, to bere, jako by ty děti přišly úplně čisté a najednou ten ústav vlastně z nich vytvořil alkoholiky,
zločince, a tak dále, což, což tak není.
Tereza KRUČINSKÁ, redaktorka
--------------------
Analýza navíc ukázala, že problémy s policií přicházejí nejčastěji víc než rok po opuštění ústavu.
Jan STÁRKA, ředitel, Diagnostický ústav a Dětský domov Dobřichovice
--------------------
Spíš jak na nefunkčnost ústavů a domovů to ukazuje na nedostatky v sociální záchytné síti.
Oldřich MATOUŠEK, katedra sociální práce, FF UK
--------------------
Toto dítě prostě, když přijde o zaměstnání, přijde o ubytování tak se mu všecko, co si buduje, složí jak domeček z karet.
Tereza KRUČINSKÁ, redaktorka
--------------------
O samotnou analýzu se teď navíc zajímá Úřad pro ochranu osobních údajů. Nelíbí se mu představa, že by někde mohl
existovat seznam lidí, kteří prošli dětským domovem nebo výchovným ústavem.
Igor NĚMEC, předseda, Úřad pro ochranu osobních údajů
--------------------
Pokud ta databáze sedmnáct tisíc lidí není anonymní a je zpracovávána pro tento účel, tak ten účel sám o sobě je
pochybný a je to v rozporu se zákonem na ochranu osobních údajů a i s dalšími zákony.
Tereza KRUČINSKÁ, redaktorka
--------------------
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Jestli ministerstvo porušilo zákon, by teď měli začít zjišťovat inspektoři úřadu. Kdy to budou vědět, ale zatím není jasné.


